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البنية المقطعية في قراءة 

 زيد بن علي

 .1 هَٕا غوي اهذراح .د
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 الملخص:

تريي اهدراسة إهى اهتػرٔف ببَٕة الملطع في كراءة زٔد بٌ غوي، هتٓدِٕ يا ٔطرأ غوْٕا يٌ تغٕٕر هفق اهظٓاّر 
ّٕة اهطٓتٕة؛ إذ ٔتَاهل ّذا اهبحث باهدراسة تٓدْٕاة زٔد ب ٌ غوي  هوظٓاّر اهطٓتٕة في كراءاتِ، دراسة ضٓت

ّٕ ّٕة؛ إذ تَاهل في كراءاتِ كحٕرىا يٌ اهظٓاّر اهطٓت ة، فاشتًوت ّذُ اهدراسة على دراسة الإدغام هفكِ، فٍٓٓهٓد
راءاة هاهحركاة، هاهتشدٔد هاهتخفٕف، هاهًْز، بالإضافة إهى اهتًْٕد اهذو خطص هوتػرٔف زٔد بٌ غوي أهّلاى، هتػرٔف اهل

ىٕا، هالملطع جاهحىا. ّٕة جاٍ  اهلرآٍ
ًٌّ اهحدٔث في ّذُ اهظٓاّر يلدياة ٍظرٔة تػرض هػدد يٌ اهلضأا اهتي تخص توم اهظٓاّر يٌ يحن:        هتض

تػرٔفْا غَد اهلدياء هالمحدجٌٕ، هاهغرض يَْا، جىّ يَاكشة تٓدْٕاة زٔد بٌ غوي  هتوم اهظٓاّر، بػرض توم 
ّٕر فْٕا يٌ خلال اهكتابة اهتٓدْٕاة هتحوٕوْا،  ّٕة اهتي تفسر يا حدت ببٕان أهدِ اهتغ اهطٓتٕة، هالمػادلاة اهفٍٓٓهٓد

ّٕر، هفي ضٓء ذهم تىّ دراسة اهبَٕة الملطػٕة بَاء على كراءة زٔد بٌ غوي، هبػد تحوٕن توم اهتٓدْٕاة  فْٕا يٌ تغ
 هيَاكشتْا ذٔوت اهدراسة بأبرز اهَتائخ اهتي تىّ اهتٓضن إهْٕا.

 مقطع _  الإدغام  _ الحركات _التشذيذ  _ التخفيف _ الهمز.القراءات القرآنيّة _ الظواهر الصوتية _ ال كلمات مفتاحية:

The structure of the section in the reading of Zaid bin Ali 
 
Abstract 
The study aims at introducing the structure of the section in the reading of Zaid bin Ali, and 
guide the change in accordance with the phenomena of sound. This study deals with Zaid 
bin Ali's directions for sound phenomena in his readings, a study of phonological voice. This 
study is based on the study of imprinting, juggling, movements, tightening, relief, and zeal, in 
addition to the preface of the definition of Zaid bin Ali first, the definition of Quranic 

readings II, and section III  

However,      the talk in these phenomena included theoretical introductions to a number of 
issues related to these phenomena, such as their definition of the ancients and the 
modernists, their purpose, and then discussed Zaid bin Ali's directions to these phenomena 
by presenting and analyzing these directions. Accordingly, the researcher based on the 
reading of Zaid bin Ali studied the structure of the section. After analyzing and discussing 
these guidelines, the study followed the most prominent results. 

Keywords: Quranic readings _ Sound phenomena _ Edgam _ Movements _ Tightening _ Mitigation _ Hamz. 
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